
REGIDORIES DE BARRI: Ca l’Ametller 

Dilluns 21 de març 2022 

Assistents: 15 persones  assistents 

Hora d’inici: 19h 

_______________________________________________________________ 

Per part de l’Ajuntament:  Jose Antonio Montero, alcalde de Montornès, Jordi 

Delgado, regidor del barri de l’Ametller i Beatriu Quintana, tècnica de 

participació ciutadana.  

Veïns assistents: Josep Vitori,  Susi Miralles, Encarna Herrera, Antonio Muñoz, 

Josep Miranda, Anna Adelina Pires Pinto, Rosa Abel, Maria Seguí, Ma Isabel 

Depa, Daniel Bros, Jesús Català Cabrera.   

_______________________________________________________________ 

1. PRESENTACIÓ DEL PROJECTE 

L’alcalde presenta les grans idees força del projecte de Regidories de barri:  

Les regidories de barri és un projecte que es va iniciar fa dues legislatures, i 

que té per finalitat apropar el govern municipal als barris a través de la figura 

del regidor de barri. Montornès queda estructurat en 13 barris, unitats que 

permeten una millor comunicació  i gestió.  

Passat el confinament i restriccions de la COVID, volem retornar al contacte 

amb els veïns i veïnes, de manera presencial, per activar de nou els barris.  

Aquestes reunions serviran per a tractar temes que preocupen al barri així com 

propostes o suggerències de noves accions als barris. Cada barri anirà pactant 

la periodicitat amb que es troben i l’agenda dels temes que volen treballar.   

Aquestes trobades veïnals s’acompanyen d’un nou canal de comunicació amb 

els veïns i veïnes a través d’un whatsapp on es podran comunicar incidències o 

aportar idees de millora pel barri. 

Som conscients que la situació causada per la COVID-19 ens ha exigit posar 

més esforços en temes relacionats amb la protecció de la salut,  i que  ens hem 

endarrerit en qüestions de via pública. Ara passat la urgència de la COVID, 

volem recuperar i potenciar la ’inversió en via pública als barris.   

 

En Jordi Delgado, regidor de barri de ca l’Ametller, explica la seva voluntat de 

vetllar i treballar per la millora del barri. Ell s’encarregarà de donar resposta al 

veïnat  dels temes que es vagin tractant en les reunions,  i treballarà per a que 



hi hagi una bona entesa i s’avanci en tots aquelles temes que vagin sorgint de 

les trobades. Un dels objectius és recuperar la vida de barri, i encara que no hi 

hagi AAVV , facilitar les condicions de bon veïnatge i trobar  solucions 

consensuades per al bon desenvolupament de Ca l’Ametller. 

 

Bea Quintana, tècnica de participació ciutadana, explica com funciona el 

whatsapp i ajuda als assistents a donar-se d’alta del sistema. També explica 

que el whatsapp inclou un assistent virtual que guiarà a la persona en tot 

moment i traspassarà la seva comunicació als equips tècnics i polític per a que 

la gestionin.  

 

2. INTERVENCIONS DEL VEÏNAT ordenades per temàtiques  

 

2.1. Canal d’aigua / Sèquia / Rasa 

Es comenta que el  canal que passa per darrera de la urbanització està en molt 

mal estat. Es desborda quan plou una mica pels sediments que s’acumulen al ,  

travessar la carretera per sota. Els sediments semblen venir de la baixada de 

Can Xec i del Cantó de Can Saiol i passa a la urbanització inundant garatges i  

carrers. La reixeta està plena de terra. 

També es diu que hi ha persones que venen a cercar canyes, les tallen i deixen 

les restes sobre el canal que queda brut i no canalitza bé.  

Es diu que quan es va urbanitzar,  es va dir que es faria un sistema de 

canalització  subterrània però mai es va fer.  

Un altre problema és que el canal està una mica més alt que el nivell del carrer 

i això és un perill d’inundació si el canal es trenca. Les fulles i llavors dels 

arbres també l’embruten.  

El regidor Delgado, comenta que durant el mes de febrer i a petició d’un veí del 

carrer Cirerers. Ens hi vam acostar amb l’equip tècnic per veure la situació. 

S’ha traslladat petició d’estudi a l’empresa Drenatges Urbans, encarregada dels 

manteniments de clavegueram i canalitzacions, per mirar de trobar solucions 

més definitives. 

La rasa s’està omplint de terra, però els veïns diuen que aquesta rasa no es pot 

tapar.  

 

 



2.2. Problemes amb l’arbrat de la carretera  

Els arbres  aixequen el paviment del terra i provoquen situacions de perill per 

caiguda dels vianants, o bé aixequen també els murs de les cases. També que 

desprenen una mena de flors o llavors que embruten molt i taponen els 

embornals del carrer. 

Un dels veïns proposa que s’haurien de plantar arbres que facin arrels verticals 

i no tan horitzontals per evitar aquests problemes en superfície.  

 

2.3. Itinerari vianants poc il·luminat 

Es comenta que l’itinerari de vianants està poc il•il·luminat i genera inseguretat, 

tant per risc de caigudes com per transitar-los. Quan plou es genera molt fang, 

fent-lo intransitable a peu i perillós per les caigudes.  

L’Alcalde explica que quan es va dissenyar el projecte, per part de la Diputació, 

no es va contemplar  la  il•luminació per què estava concebut com un itinerari  

de natura. De totes es maneres es va fer una pre-instalació elèctrica per si en 

un futur feia falta posar-ne. També s’han posat baranes en alguns punts  i s’ha 

suavitzat alguns desnivells en alguns trams que corresponen ja a carrers 

urbans  de Ca l’Ametller.  

En properes reunions valorarem les intervencions a fer en l’itinerari.  

El regidor explica que en converses amb la Diputació de Barcelona, ja se’ns ha 

confirmat la redacció del projecte de la continuïtat de l’itinerari peatonal per 

connectar el Barri de l’Ametller amb Vilanova. Es tracta d’una vorera d’1.80 m 

d’ample aproximadament, similar a l’itinerari que va cap a Montornès.  

Els sistema constructiu serà similar al que s’ha empleat al tram de Casa Blanca 

i estarà encastat al pont de la riera de Vallromanes. 

En quant a previsions encara no estan del tot clares, però es preveu que 

l’execució pugui ser possible entre la tardor d’aquest any i primers de 2023. 

L’Ajuntament vetllarà perquè així sigui i quan tingui més informació la farà 

saber als veïns.  

 

2.4. Mobilitat  

Sorgeixen varis temes relacionats amb la mobilitat al barri en relació amb la 

carretera:    

 



 L’ obligació de fer el trajecte fins a la rotonda per entrar o sortir del barri, 

un cop tancada la sortida històrica de Ca l’Ametller, sortida que tenia 

millor visibilitat que l’actual.  

 La sortida de  Can Vilaró es considera molt complicada i sense visibilitat. 

I en canvi la sortida de ca l’Ametller que tenia visibilitat s’ha tancat. 

 Rotonda accés a Can Xec caldria repassar la pintura, per què la pluja fa 

caure molt fang i l’esborra. Els cediu el pas de la rotonda de Can Xec 

hauria de ser un STOP per donar prioritat als que circulen per la 

carretera. 

 Al carrer dels Cirerers no hi ha senyals de trànsit.  

 A través de l’aplicació de trànsit ( google maps )  els vehicles entren en 

direcció contraria pel carrer Mimoses, malgrat que els veïns ja han 

informat a Google per a que facin el canvi.  

 La masia de Ca L’Ametler no té cartell indicatiu i la gent no sap arribar-

hi, es proposa posar-lo.   

 Cal una senyal d’advertència que hi ha nens que juguen al carrer a 

l’entrar a la urbanització, per què els cotxes en aquesta zona van a molta 

velocitat.  

 Per la carretera de la Roca passen molts patinets sense llum i és un 

perill 

 Cal  senyalització del barri de Ca l’Ametller per què hi ha empreses de 

missatgeria que no saben localitzar el barri. 

 Es comenta el fet que molts ciclistes no respecten les normes de 

seguretat ni els nivells d’alcoholèmia 

 

El regidor, Jordi  Delgado  explica algunes de les actuacions que  estan 

previstes fer en la zona ( com al carrer mimoses i carrer cirerer que es  posarà 

una senyal de stop per als vehicles que provenen dels camps cap al carrer 

Cirerers, i al carrer Mimoses es pintarà el límit de velocitat a 30. 

 

L’Ajuntament es compromet a estudiar aquests punts conflictius i valorar la 

intervenció a fer en la propera reunió.  

També  es comenta que la normativa de la carretera depèn de Diputació, per 

tant la connexió del barri amb la carretera no depèn de l’ajuntament. Finalment, 

l’alcalde apel•la per treballar per una cultura de respecte, cívica, que tingui  

cura de l’entorn i que afavoreixi la convivència, i que generi espais de seguretat 

per tothom. Cada dia estem exposats a comportaments incívics, en relació a 

tots els temes ( neteja, residus, mobilitat, circulació.....) que apel•len tant a 

l’administració com a la ciutadania.  



2.5. Neteja via pública  

Es comenta que l’estat de neteja dels carrers de la urbanització no és el 

desitjable. A la porta de la masia de Ca L’Ametller cada dia es troben bosses 

amb restes de menjar.  

Es demana si el serveis de neteja pot treure les males herbes de les voreres.  

L’ajuntament revisarà el servei de neteja dels carrers, i el desherbat que es fa. 

Però que per canvis de regulacions ara no es pot fer servir herbicides, pel que 

la feina és més costosa i dura menys. També es diu que Montornès recicla 

només un 40% de les deixalles que genera i aquest fet significa que molts 

recursos públics es destinen  a reciclar i no a neteja. També s’admet que amb 

els recursos públics destinats a fer front a la COVID, s’han restringit els 

recursos a altres aspectes de manteniment.  

 

2.6. Riera de Vallromanes  

Es comenta que la riera està molt bruta, que hi ha abocaments incontrolats i 

això afavoreix que hi hagin serps. Des de l’ajuntament es diu que la llera de la 

riera és responsabilitat de l’ACA, però que es faran les consultes.  

Es demana que es senyalitzi que no s’hi poden fer abocaments. 

 

2.7. Purins  

Els veïns/es  es queixen que tiren purins a menys de 50 metres de les cases 

incomplint la normativa vigent. Preocupa les olors i l’afectació als pous privats. 

L’Alcalde informa que això es controla. També informen de que l’aigua potable 

no ve dels pous sinó de canalització. Montornes té tres dipòsits  amb aigua del 

Ter Llobregat ( Can Buscarons, Les Tres Creus, Can Xec al costat del 

merendero).  La Generalitat actua i l’ajuntament intervé cada vegada que passa 

i segons la competència que tenim.  

 

2.8. Moreres a l’alçada del número 8  

S’ha omplert amb ciment el forat, però no dura res. pas  continu de camions i 

cotxes, ho fa malbé.   

Alcalde, diu que hi ha un munt de llocs amb incidències petites com aquestes. 

S’ha de fer una actuació de fons ens molts llocs i de moment es van fent 

intervencions no definitives.  



2.9. Carretera de Montornès a Vilanova  

Els veïns demanen mesures per pacificar la velocitat en aquesta recta 

(instal•lar ressalts  i més control de la velocitat per part de la policia).  

L’alcalde explica que la policia posa els radars en diferents llocs. Primer posen 

el radar dissuasori i després posem el radar sancionador. L’ajuntament es 

compromet a fer una revisió d’aquesta zona i estudiar la col•locació de mesures 

per pacificar la velocitat. 

El regidor també introdueix que cal fer actuacions progressives, els ressalts 

afecten a tot el trànsit, i per tant primer caldria explorar altres mesures 

dissuasòries. 

 

2.10. Places d’aparcament 

L’alcalde comenta les actuacions previstes en aquest àmbit:  

• S’urbanitzarà el  parquing de sorra del recinte firal i s’il•luminarà. 

• Es crearan borses d’aparcament de 12-15 places, com el que s’ha fet a San 

Isidre. S’està canviant el pintat de l’aparcament a molts carrers que permet 

guanyar places 

• En el cas de persones amb mobilitat reduïda, cal sol•licitar el carnet de a 

serveis socials per poder tenir accés als parquings per a persones amb 

mobilitat reduïda. 

 

2.11. Parc Infantil  

El parc infantil de la urbanització, està molt deixat des de fa anys. Hi ha arbres 

que dificulten l’escala.  

És freqüent la celebració de botellots  a Can Vilaró. Els joves entren als camps i 

fan destrosses a ran de camí.  

L’alcalde diu que s’ha encarregat  una revisió de tot el verd urbà i dels parcs 

infantils del municipi. Un cop es disposi d’aquest estudi, el podran comentar en 

les reunions de regidories de barri, si cal allà mateix i consensuar com 

remodelar el parc.  

 

2.12. Itinerari de vianants, camí groc/ blau  



Es pregunta si l’itinerari permet el trànsit de bicis infantils . Es diu que si que les 

permet, però no de ciclistes). Els veïns creuen necessari posar il•luminació.  

Es comenta que pel camí blau del riu els ciclistes corren massa. 

 

2.13. Afectació dels senglars 

Hi ha molts senglars i cabirols que fan destrosses als camps i generen perill 

pels vehicles.  

L’Alcalde comenta que els caçadors van fent batudes- periòdicament, però 

sembla que com a estratègia no és suficient.  També s’està treballant de forma 

coordinada amb altres ajuntaments, en la estratègia de la esterilització de la 

espècie, perquè és un tema que afecta a tota Catalunya.  

 

2.14.  Llums de Nadal  

Els veïnat  valora positivament  que es posés  llums de Nadal aquest any al 

barri, ja que consideren que és un espai poc il•luminat. 

 

COMPROMISOS   

L’Ajuntament es compromet a:  

1. Estudiar l’abast de les problemàtiques que  preocupen al veïnat del barri, 

com són:   

• de la seguretat vial   ( senyalitzacions, pacificació del trànsit,  

estat de     la pintura a circulació).   

• circulació per l’itinerari de vianants ( il•luminació, arrels dels 

arbres, inundació) 

• neteja dels carrers de la urbanització i males herbes 

• l’estat de la sèquia  o rasa.   

• l’estat de manteniment del parc infantil.  

• l’abocament de purins.  

• botellots de joves en el barri 

• afectació dels senglars als cultiu 



I estudiar estratègies i mesures correctores que es poden dur a terme per 

millorar la situació i informar-ne en la següent reunió de barri.  

 

2. Millorar algun punt més d’il•luminació en el barri, on es veu insuficient. 

 

3. Traslladar a l’ACA la petició de la riera de Vallromanes  

 

De forma orientativa, el regidor Delgado exposa que un cop acabat el procés 

de contacte amb tots els barris per presentar la Regidoria de Barri, 

aproximadament a finals d’Abril, tornarem a planificar una nova trobada abans 

de l’estiu, previsiblement entre Maig i Juny, per continuar revisant alguns 

aspectes i noves informacions. Aquells aspectes comentats avui que siguin de 

mer tràmit s’intentarà donar resposta tant aviat com sigui possible 

 

 

Sense res més es dona per finalitzada la reunió a les 21h 

 

 

 

Dilluns 21 de març de 2022  

Beatriu Quintana, tècnica de Participació ciutadana 

 

  

 


